



Contents lists available at ScienceDirect

ScienceDirect

journal homepage: [www.elsevier.com/locate/aebj](http://www.elsevier.com/locate/aebj)

## Conference Title

واقع تطبيق معيار المحاسبة الدولي 36 " انخفاض قيمة الأصول " في الشركات الصناعية  
المساهمة العامة الأردنية

## The Reality of Implementing International Accounting Standard 36

## "Impairment of Assets" in Jordanian Industrial Companies

## Shareholders

د. أحمد نواف عبيدات<sup>(1)</sup> ، محمد عيد الحجايا<sup>(2)</sup>

(1) استاذ مساعد، رئيس قسم المحاسبة، جامعة الطفيلة التقنية، الاردن.

(2) محاضر متفرغ، قسم المحاسبة، جامعة الطفيلة التقنية، الاردن.

*Dr. Ahmad Nawaf Obaidat<sup>1</sup>, Mohammad Eid Al-Hajaiat<sup>2</sup>*

<sup>1</sup> Assistant Professor, Department of Accounting Chairman, Tafila Technical University, Jordan.

<sup>2</sup> Lecturer, Department of Accounting, Tafila Technical University, Jordan.

## ARTICLE INFO

## Article history:

Received in 15 March 2011

Received in revised form 02 August  
2011

Accepted in 05 September 2011

## Keywords:

Impairment,  
Assets,  
International Accounting Standards,  
Financial Information.

## ABSTRACT

The purpose of this study is to identify the reality of implementing International Accounting Standard 36 "Impairment of Assets" in Jordanian industrial companies shareholders. The study sample consists of (31) companies. A 33-item questionnaire was designed for this purpose to measure the companies' awareness and understanding level of the importance of this standard, implementing difficulties, types of indications which lead to impairment and to measure disclosure level provided by companies in regard to impairment.

One of the most important findings of the study is the existence of sufficient companies' awareness and understanding of the importance of the standard. The study also revealed that the companies were committed to implement the standard and provide its related disclosures.

© 2013 Holy Spirit University of Kaslik. Hosting by Elsevier B.V.  
Open access under [CC BY-NC-ND license](https://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/4.0/).

<sup>1</sup> Corresponding author. Tel.: +962-772-107-041.

E-mail address: [a\\_obaidat@yahoo.com](mailto:a_obaidat@yahoo.com)

Peer review under responsibility of Holy Spirit University of Kaslik.



Hosting by Elsevier

## ملخص

الكلمات المفتاحية :  
الانخفاض،  
الأصول،  
معايير المحاسبة الدولية،  
المعلومات المالية.

تهدف هذه الدراسة للتعرف على واقع تطبيق معيار المحاسبة الدولي 36 "انخفاض قيمة الأصول" في الشركات الصناعية المساهمة العامة الأردنية. وتكونت عينة الدراسة من (31) شركة، وقد تم تصميم استبانته لهذه الغاية احتوت على (33) فقرة لقياس مدى إدراك وفهم الشركات لأهمية المعيار، وللتعرف على مستوى تطبيق المعيار، والصعوبات المتعلقة بتطبيقه، وطبيعة المؤشرات التي تؤدي لحدوث الانخفاض في قيمة الأصول، ومدى قيام الشركات بتوفير الإفصاحات المتعلقة بالانخفاض. وتوصلت الدراسة الى عدة نتائج، أهمها أن هناك إدراكا وفهما كافيان لدى الشركات بأهمية هذا المعيار. كما أظهرت النتائج أن هناك التزاما لدى الشركات بتطبيق المعيار وتوفير الإفصاحات المتعلقة به.

متن کامل مقاله

دریافت فوری ←

**ISI**Articles

مرجع مقالات تخصصی ایران

- ✓ امکان دانلود نسخه تمام متن مقالات انگلیسی
- ✓ امکان دانلود نسخه ترجمه شده مقالات
- ✓ پذیرش سفارش ترجمه تخصصی
- ✓ امکان جستجو در آرشیو جامعی از صدها موضوع و هزاران مقاله
- ✓ امکان دانلود رایگان ۲ صفحه اول هر مقاله
- ✓ امکان پرداخت اینترنتی با کلیه کارت های عضو شتاب
- ✓ دانلود فوری مقاله پس از پرداخت آنلاین
- ✓ پشتیبانی کامل خرید با بهره مندی از سیستم هوشمند رهگیری سفارشات